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ÚVODNÍ SLOVO 
 
 
 Vá�ení spoluob�ané, 
 
 nový rok je ji� v plné jízd� a já nám vaem p0eji, aby to byl rok dobrý. 
V lo)ském roce se poda0ila spousta v�cí 3 spole�nými silami jsme vysadili 
ovocnou alej v Chucheln� a na Lhot�, nechali odborn� oaet0it lipovou alej na 
Lhot�, po0ídili elektronickou ú0ední desku, nat0ela se a opravila st0echa kaple 
sv. Antonína, vym�nila se okna v celé budov� hasi�árny, vym�nili jsme hr8zné 
výlohy na obchod� za nové a hlavn� funk�ní, p0idali ruku k dílu p0i 
rekonstrukci Ma, provedli vým�nu starého ve0ejného osv�tlení na Lhot� a 
Komárov�, opravili a vyasfaltovali vybrané komunikace, instalovali samo�istící 
ocelovést�ky na obecní cesty, zrenovovali bazény na koupaliati, vyu�ili akce 
EZu a zrenovovali kabelá� u ve0ejného osv�tlení na Slap�, na h0bitov� 
v Chucheln� postavili novou nádr� na vodu, u koupaliat� postavili op�rnou 
gabionovou ze�. VHS se poda0ilo zoptimalizovat a propojit vodovod 
v Palu�inách, zmodernizovat technologii OV u koupaliat� a zpracovat studii 
odkanalizování obce.  
 

}ádali jsme o dotace:na Libereckém kraji na vým�nu výloh (�ádost 
nebyla podpo0ena), na Libereckém kraji pro výjezdní jednotku naaich hasi�8 
na osobní a v�cné pom8cky 3 výae obdr�ené dotace 29.444,- K�, na 
Libereckém kraji na odborné oaet0ení lipové aleje na Lhot� 3 obdr�ena 
dotace ve výai 67.000,- K�, na Ministerstvu zem�d�lství na opravu st0echy 
kaple sv. Antonína 3 obdr�ena dotace ve výai 61.313,- K�, na MASu Achát na 
konání akce Rozsvícení strome�ku ve výai 10.000,- K� a ka�doro�n� �ádáme 
na Libereckém kraji podporu na provoz prodejny (nájem, elekt0ina) pro 
nájemce obchodu 3 letos byla ve výai 85.812,- K�. Celkem jsme tedy na 
dotacích obdr�eli pro r. 2024 167.757,- K� a pokud zapo�ítáme i dotaci na 
provoz obchodu, tak 253.569,- K�. 
 

Nastává období výro�ních sch8zí naaich obecních spolk8. Práv� ve 
spolcích mnoho naaich ob�an8 odvádí pro obec �asto neviditelnou  
a mraven�í práci svou �inností. Spolky ukazují jakési vnit0ní bohatství ka�dé 
obce. Proto pat0í velké díky ka�dému aktivnímu �lenovi. P0ejme si, aby 
spolková �innost v Chucheln� nadále p0ináaela radost nejen svým �len8m, 
ale i ostatním Chuchelák8m, a aby spolky p0ivítaly do svých 0ad co nejvíce 
aktivních nových �len8. A pokud vzniknou nové spolky nebo kluby, jedin� 
dob0e.Rozjel se Mate0ský klubík, který se schází v knihovn�, a také výletující 
skupina Trvalek. 

Stejn� veliké díky pat0í i vaem �len8m v obecních komisích 3 jak  
v sociální, kulturní, tak i �ivotního prost0edí.  

Cht�la bych touto cestou vyjád0it jmenovit� VELIKÉ D�KUJI 
dlouholetému p0edsedovi kulturní komise p. Vítkovi Coufalovi, za jeho 
obrovskou aktivitu p0i po0ádání kulturních akcí v uplynulých letech, ale 
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p0edevaím p0i organizaci chuchelských poutí. Jeho zásluhou jsme si mohli 
ka�doro�n� u�ívat pestrého programu, a to nejen p0i poutích. Vítek Coufal na 
svoji �ádost z funkce p0edsedy odstoupil a na jeho místo nastoupila pí Tereza 
Strmisková. Práci v kulturní komisi ukon�ily na svoji �ádost také pí Hanka 
Huaková a pí Eva Prousková. I jim pat0í VELIKÉ D�KUJI za vaechny kulturní akce, 
které pro ob�any p0ipravovaly. Jejich píle a nápady budou chyb�t. Zbývající 
�leny kulturní komise doplnily pí Lenka Seemanová a pí Tereza Jelínková. 
 

Zimní m�síce jsou také m�síce ples8. Sokolský a hasi�ský ji� máme za 
sebou a já bych vás touto cestou ráda pozvala na Obecní ples 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Co tedy pot0ebuje Chuchelna v roce 2025 nejvíce? Klid, pohodu  
a spokojené ob�any. 
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AKTUALITY Z OBCE 
 

- ohledn� projekto a staveb  
 

Ovocná alej 3 hlasování v sout��i Alej roku bylo ukon�eno. Podrobn�jaí 
informace najdete v samostatném �lánku. 

Akce VHS 3 Vodovod Paluiny 3 dokon�ena byla optimalizace vodovodní 
soustavy, propojení stávajících vodovod8. Finance aly za VHS, obec 
p0isp�la �ástkou 457 523,- K�. 

I dalaí akce VHS 3 dopln�ní nové technologie u OV u koupaliat� byla 
dokon�ena.  

Komunikace 3 na k0i�ovatce u obchodu bylo nainstalováno nové dopravní 
zrcadlo. Staré bude zrenovováno a pou�ito na jiném míst� v obci.Nové 
asfaltové povrchy v celkové �ástce cca 965 tis. K� byly polo�eny na cestu 
k aulcovým, kde byla nainstalována i nová kanálová vpus6, dále na cestu 
vedoucí od Urbánk8 sm�rem k zahradnictví a na cestu do Dol 
k Ma0atkovým, kde byly instalovány i t0i nové st�ky. 

Výlohy prodejny 3 akce dokon�ena, nasvícení výloh provedla spole�nost 
FREMO s.r.o. 

VeYejné osv�tlení na Komárov�/Lhot� 3 akce je úsp�an� dokon�ena. 
Smluvní �ástka 590.336,28 K� byla navýaena o vícepráce, a to kv8li montá�i 
n�kterých nových sloup8.  

Stanoviat� tYíd�ných odpado na Baov� 3 nové stanoviat� t0íd�ných 
odpad8 je hotové a povedlo se       
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w Komunikace 3 samo�istící st�ky na cestu vedoucí na Veverku jsou 
naskladn�ny a na ja0e budou instalovány. Povrch této cesty bude urovnán. 

Dále se plánuje polo�ení recyklátu na cest� na Slap� sm�rem k Hoakovým. 

Na Odboru dopravy v Semilech máme stále nevy0ízenou �ádost o souhlas 
s umíst�ním retardéru na Hromovce (dle telefonické informace bude 
ud�len), a poslali jsme také �ádost o umíst�ní dopravního zrcadla p0i 
výjezdu od �p. 150.  

w Chodník k zahrad� Ma 3 v projektu se zpracovávají podmínky, souhlasy  
a nesouhlasy vlastník8 dot�ených pozemk8. Proto�e chodník nebude mít 
v míst� u Coufal8 a Vrabc8 aí0ku dle norem, musí se nejprve s ú0ady 
projednat souhlas s výjimkou.  

w Chodník Chuchelna 3 Semily 3 projekt je rozd�len do etap. 1. etapa je od 
k0i�ovatky za viaduktem v Semilech sm�rem na Chuchelnu, dále od  
p. apidlena a� k �p. 191 3 Maakovi. Tato 1. etapa je povolena a i �ádost  
o dotace na tuto etapu schválena. Dotace jsou ve výai 85%, resp. 9,2 mil. 
K�. Nyní se musí vypracovat projekt pro provedení stavby v�etn� výkazu 
vým�r, ze kterého vyplyne i p0esn�jaí �ástka za realizaci. Ve0ejná zakázka je 
spole�ná s m�stem Semily, které tuto zakázku administruje.  

w Budova obecního úYadu / prodejny 3nápisy na budovu >POTRAVINY<, 
>KNIHOVNA<, >OBECNÍ Ú/AD CHUCHELNA< budou doinstalovány 
v p0ízniv�jaích teplotách.Montá� p0i nízkých teplotách se nevyvedla. 

Zárove) jsme nechali zhodnotit sou�asný stav chodníku 3 tarasu p0ed 
obchodem a p0edb��n� ocenit. S touto akcí po�ítáme v letoaním roce. 

w Vysíla 3 VODAFONE 3 spole�nost Vodafone, se kterou jsme podepsali 
p0ed lety smlouvu o nájmu v��e, zapo�ala s rekonstrukcí. Zpevnili základ 
v��e, tu dále opat0í novým nát�rem a zvýaí ji. Vedle v��e bude mít 
spole�nost Vodafone svoji technologickou bu)ku. Nové napojení na 
elekt0inu, tzn. pokládka kabel8 je dokon�ena. Celá v��, a i zázemí bude 
oploceno a lépe zabezpe�eno. 

w TYi stodoly 3 projekt je hotov a p0edán na stavební ú0ad p0es nový digitální 
systém. Územní studie, která je v nesouladu s tímto projektem bude na 
základ� rozhodnutí zastupitelstva p0epracována 

w Knihovna 3 poslali jsme �ádost o poskytnutí dotace z rozpo�tu Ministerstva 
kultury na po0ízení technologického vybavení knihovny, konkrétn� na 
nákup notebooku, plátna se stativem a po0ízení knihoboxu. Celkové 
náklady projektu jsou 60.118,- K�, po�adovaná dotace 37.000,- K�. A jako 
ka�dý rok, tak letos rozai0ujeme knihovní fond o nové knihy. N�které novinky 
ji� dorazily, p0ij�te si vybrat: 

fotografie na následující stran� 
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Já u� mám vybráno & 

Vyberou si i d�ti       

 

 

 

 

 

 

 

       

 

         Vyberou si i d�ti :-) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na chodb� ú0adu je ji� dlouho 
instalována knihobudka, kde si 
m8�ete tu >svoji< knihu najít  
a odnést dom8. V krabicích vedle 
je i spousta �asopis8 
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w Stanoviat� tYíd�ných odpado u obecního úYadu 3 místo bylo zv�taeno, aby 
kontejnery mohly být více zastr�eny za budovu. Vzadu je postavena 
op�rná zídka. P0ipravuje se návrh ohrazení.  

Bioodpad 3 po obci byly posíleny 
hn�dé popelnice na bioodpad. 
Bioodpad je toti� to nejt��aí, co v �erné 
popelnici nemá být. A proto�e jsou 
dány váhové limity na ob�ana a 
p0esahy budou t��ce placeny obcí, 
prosíme, vyu�ívejte na sv8j bioodpad 
z kuchyn� (slupky, sko0ápky, logr, zbytky 
kv�tin atd.) ty správné popelnice. 
K pohodln�jaímu t0íd�ní bioodpadu 
jsme po0ídili malé koae, tak akorát do 
ruky a k nim pytlíky ze akrobu, které 
m8�ete vyhodit i s bioodpadem do 
hn�dé popelnice. Rozlo�í se. P0ij�te si 
tedy na ú0ad pro sv8j koa (zdarma)  
a rozlo�itelné sá�ky.  
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w Multifunkní hYiat� 3 bylo vypsáno 2. výb�rového 0ízení na provoz kiosku na 
h0iati.  

Dále hlídáme dota�ní mo�nosti na renovaci um�lého povrchu na 
samotném h0iati. S opravou v r. 2025 v rozpo�tu po�ítáme. 

w Koupaliat� 3 prob�hlo výb�rové 0ízení na provoz koupaliat�. Výb�rového 
0ízení se zú�astnily dva subjekty, jen jeden vaak splnil podmínky. S vybraným 
uchaze�em p. Lukáaem Malým jsme ve fázi podepisování 
smlouvy.V rozpo�tu pro r. 2025 máme naplánován nákup vysava�e pro 
d�tské brouzdaliat�. 

w Oprava váleného hrobu na hYbitov� v Chucheln� 3 po�ádali jsme  
o dotace na jeho obnovu na Ministerstvu obrany. V prosinci bylo zahájeno 
0ízení o schválení. Pokud by dotace dopadla, hrob by se v r. 2026 mohl 
opravit s pomocí dota�ního titulu. 

w HYbitov Chuchelna 3 zastupitelstvo na svém prosincovém jednání schválilo 
podání �ádosti o dotace na úpravu cest na h0bitov�. Cht�li bychom 
upravit páte0ní cestu ke kapli, uva�ujeme o mlatové cest�. 

w Zasedací místnost v budov� hasiárny 3 vnit0ní rekonstrukce stále probíhá 3 
vým�na oken v celé budov� hasi�árny byla dokon�ena. V zasedací 
místnosti je vym�n�no osv�tlení, upraveno propojovací okénko s kuchyní. 
Zdi se p0ipravují na novou výmalbu a probíhá výb�rové 0ízení na oaet0ení / 
renovaci parketové podlahy. 

w Budova hasiárny 3 p. 269 3 vypracovává se návrh p0ípadné dostavby 
budovy, aby naae výjezdní jednotka m�la prostory, které se alespo) trochu 
p0ibli�ují zákonným standard8m. U� te� ale vyu�ívá výjezdní jednotka 
uvoln�né prostory po sportovním krou�ku. Získali tak navíc mo�nost pro 
rozaí0ení aatny, jednací místnost, kuchy)ku a toalety. 
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w akola 3 pro tento rok je v plánu po0ídit do akoly nové kotle. Staré dosluhují, 
jejich oprava není ekonomicky výhodná a ani mo�ná 3 nejsou k dostání 
náhradní díly. 

w Akce VHS3Odkanalizování obce 3 VHS nechala vypracovat studii 
odkanalizování obce. S touto studií seznámila zastupitelstvo obce, které 
odsouhlasilo zpracování projektu. Financování tohoto projektu jde za VHS. 

w Vodovod 3 lokalita Lhota / Baov + Komárov (Roubenky) 3 akce VHS3 
projekt byl z finan�ních d8vod8 rozd�len do etap. I. etapa je na stavebním 
ú0ad� k povolení. V této �ásti se jedná o stavební úpravy �erpací stanice 
Komárov a vystrojení vrtu a jeho propojení a zpevn�né plochy s terénními 
úpravami okolo vrtu a �erpací stanice.  

Na dalaí �ást projektu 3 samotný vodovod sm�rem Lhota, rozesílá projek�ní 
kancelá0 souhlasy jednotlivým vlastník8m. Prosíme o vaae reakce �i 
p0ípadné p0ipomínky. 

w HYbitov Lhota 3 práce byly pozastaveny, a budou pokra�ovat hned jak 
po�así dovolí. 

w Obecní byt / gará� na Baov� 3 v tomto roce prob�hne oprava obecního 
bytu, zateplení stropu, oprava st0echy a po0ízení nových vrat do gará�e. 

w Stanoviat� tYíd�ných odpado na Komárov� 3 stále projednáváme 
podmínky umíst�ní sb�rného hnízda na pozemku p. Palar�íka. 

 
w Hasiárna na Komárov� 3 práce uvnit0 objektu probíhají 3 jsou vybourány 

n�které p0í�ky, nové p0í�ky u budoucí toalety postaveny, usazeny ocelové 
nosníky. Probíhají elektroinstala�ní práce, instalatérské práce&  Venkovní 
práce za�nou a� p0i lepaím po�así.(foto na následující stran�)                 
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PROJEKTY A STAVBY BEZE ZM�NY: 

w Projekt 3>Na Kopeek< 3 projekt je rozd�len na samostatné etapy 3  
I. etapa >Autobusová zastávka< 

w Doprava na Komárov� 3 povolení s osazením dopravního zna�ení 3 
rychlost >30< p0i vjezdu do obce.  

w Doprava na Lhot� 3 �ádost o posunutí cedulí obce Lhota byla podána na 
odbor dopravy, resp. na Policii R. 

 

- z dalaí innosti rady obce 

Veakerá usnesení z jednání rady obce Chuchelna naleznete na webu obce.  

Mimo jiné rada obce schválila:  

- dotaci z rozpo�tu obce 3 Myslivc8m 20tis. K�, Rybá08m 20 tis. K�, TJ Sokol 
Chuchelna 150 tis. K� a SDH Chuchelna 69.999,80 K� 

- vyu�ití >bleskové< dotace od MAS Achát ve výai 10.000,- K� na akci 
Rozsvícení váno�ní stromku a váno�ních dílni�ek konané v prosinci 2024 

- úhradu dopravy Ma a Za Chuchelna do ly�a0ské akoli�ky na Kozákov 

Rada obce obdr�ela také od p. 0editele akoly rezignaci na sv8j post k 31. 8. 
2025. Z tohoto d8vodu byl vyhláaen konkurz na místo 0editele / 0editelky: 
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- z veYejného zasedání zastupitelstva v prosinci 2024 

Veakerá usnesení z ve0ejného jednání Zastupitelstva obce Chuchelna 
naleznete na webové stránce obce.  

Zastupitelstvo obce Chuchelna mimo jiné schválilo: 

- uzav0ení ve0ejnoprávní smlouvy o poskytnutí p0ísp�vku na zajiat�ní 
solidárního systému financování sociálních slu�eb na území Semilska 3 
obec ka�dý rok p0ispívá �ástkou 70 tis. K� (pro r. 2025) na poskytování 
sociálních slu�eb v naaí obci. Jejich seznam a nabídku naleznete na 
webu obce www.chuchelna.cz/obec/sluzby-v-obci, p0ípadn� osobn� na 
OÚ. 
 

- rozpo�et pro rok 2025 3 úplné zn�ní naleznete na ú0ední desce nebo na 
www.chuchelna/uredni-deska;konkrétní plánované akce lze vy�íst 
z p0edchozího �lánku Aktuality z obce 3 projekty a stavby.  

 
- aktualizaci obecní vyhláaky o odpadech 3zavedli jsme mo�nost pro 

podnikatele vyu�ít obecní systém pro t0íd�né odpady. Podnikatelé musí 
prokazovat, jak mají odpady vy0eaené, zapojení do obecního systému je 
pro n� ekonomicky výhodn�jaí ne� nap0ímo se svozovou spole�ností.  

 
- navýaení poplatku za kabelovou televizi; náklady na provoz KTR rostou  

a obec doplácí na ka�dou p0ípojku i p0es toto mírné zvýaení. 

Zastupitelstvo probralo i zákonné navýaení odm�n pro zastupitele. 
Odsouhlasili, �e odm�ny z8stanou nem�nné a stejn� jako v p0edchozích 
letech budou sní�ené oproti zákonným nárok8m. 

Zastupitelstvo na svém prosincovém jednání prodiskutovalo mimo jiné  
i plánovaný p0esun financování nepedagogických pracovník8 na obce 
s 0editelem akoly Mgr. R. Stínilem. Platy nepedagogických pracovník8 
mají od 1. 9. 2025 hradit obce. V naaem p0ípad� se jedná p0ibli�n� o 
1.300 tis. K� navíc. Bohu�el stále jeat� nejsou ze strany vlády vyjasn�ny 
podmínky tohoto p0esunu!!!  

 

- územní plán obce 
 

Veakeré informace ohledn� Zm�ny �. 1 ÚP Chuchelna, tzn. i dohledání zm�n, 
které byly dot�enými orgány schváleny, naleznete na webových stránkách 
M�sta Semily: 
www.semily.czR M�stský ú0ad R Územní plánování R Územní plány obcí R 
Chuchelna 
 

http://www.chuchelna.cz/obec/sluzby-v-obci
http://www.chuchelna/uredni-deska
http://www.semily.cz/
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V lo)ském roce prob�hlo Opakované ve0ejné projednání Zm�ny �. 1 naaeho 
ÚP. K tomu dorazily p0ipomínky z Libereckého kraje. Zástupce M�Ú Semily 
z Odboru územního plánování prodiskutoval jejich podmínky, které jsme 
odsouhlasili.  
 
Po dokon�ené Zm�n� �. 1 ÚP Chuchelna, by m�la navázat Zm�na �. 2  
a konverze do jednotného standardu, která plyne ze zákona. Hrubý odhad je 
léto 2025. 

 
Mezitím m8�eme chystat na projednání v zastupitelstvu �ádosti ob�an8, které 
by m�li být dalaí zm�nou 3 Zm�nou �. 3. 
 
Z d8vodu nesouladu Územní studie s naaím projektem >T0i stodoly< 
projednáváme i tady zm�ny. 
 

 

- z innosti Mikroregionu Kozákov 
(svazek obcí Semily-Chuchelna-Záho0í)  

 

V lo)ském roce jsme úsp�an� dokon�ili projekt >Vybavení cyklostezek<. Tento 
projekt byl finan�n� podpo0en Libereckým krajem. V této akci jsme po0ídili 
vybavení na cyklostezky, které vedou p0es naai obec:servisní místo, lavi�ku  
a stojany na kola v p0írodním rázu. Dále p0íst0eaek a t0ídící koae.  

Dalaí p0íst0eaky jsou umíst�ny na katastru Semily 3 u rozvodny a u Sejkorské 
kapli�ky. 

za vedení obce Bc. Eva Peatová, starostka 
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ODPADY za rok 2024 
 

Vá�ení spoluobané, 
 

op�t po roce p+icházím s p+ehledem roního 

odpadového hospodá+ství.  
 

Pokud vás t+íd�ní zajímá, vae pot+ebné: jak t+ídit, kde najdete sb�rná místa, kolik co 
stojí, vae kolem odpad3 a místních poplatk3 je zapracované na naaich stránkách 
www.chuchelna.cz, sloupec Obecní úYad, kolonka MÍSTNÍ 
POPLATKY/ODPADY/TYÍD�NÝ ODPAD 

 

Ní�e uvedené srovnávací grafy ukazují, �e t+ídíte. Od spolenosti Ekokom obec získala 
op�t více finanních prost+edk3 za vyt+íd�ný odpad a komunální odpad se zmenauje,  
i objemný odpad poklesl. To je ten, který si m3�ete zdarma odvézt do sb�rného dvora 

v Semilech. Ráda bych ale zd3raznila, �e zdarma je pro obany Chuchelny, pro 
podnikatele, by1 �ijící v Chucheln�, nikoliv! 
Pro letoaní rok veala v platnost nová vyhláaka ohledn� t+íd�ní, do které se mohou 
dobrovoln� zapojit i podnikající osoby i spolenosti, které mají na území obce sídlo 
i provozovnu. Vaem vám byl doruen do datové schránky informaní dopis. 

Zákonem stanovený limit produkce sm�sného odpadu pro rok 2024 byl stanoven na 
170 kg na 1 obana.  
Na jednoho obana vychází produkce cca 161 kg odpadu za rok (erná popelnice + 
objemný odpad ze sb�rny).  
V pln�ní separaního plánu vykazujeme limit 36,70 %. Dodávám, �e dle platného 
zákona máme vyt+ídit 60 % z celkového objemu odpad3, jinak nás ekají sankce  
a v roce 2035 bude konec ukládání na skládkách!!  

Obec za lo%ský rok za ka�dého obana i rekreaní objekt doplácela 374,- K.   
Logicky tedy vychází, �e náklady na odpady za 1 obana i chalupu vycházely na 
1174,- K. 
Harmonogram svoz3 najdete na naaich webových stránkách nebo je vytisknutý 

s ostatními formulá+i ve vestibulu obecního ú+adu. 
 

Pokud vás trápí, �e vyhazujete rostlinný bioodpad z kuchyn� do erné popelnice, 
proto�e nekompostujete i zbytky nedáváte hospodá+ským zví+at3m, máme pro vás 
+eaení. P+ij�te si na ú+ad pro t+ídící koa do kuchyn� o velikosti 10 l zcela zdarma. Do 
n�j si ji� m3�ete zakoupit biologicky odbouratelné sáky na bázi akrobu, které m3�ete 
vyhodit do nádoby na bio odpad. Rozkládají se asi po 3 m�sících pomocí 
mikroorganism3, UV zá+ení a vlhkosti, proto jsou vhodné ke kompostování. V nabídce 

máme i sáky o velikosti 40 l. Cena malého sáku je 3,- K/ks, cena velkého sáku je 
9,- K/ks. Nádoby na bio odpad naleznete vaech sb�rných místech. 

http://www.chuchelna.cz/
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D�kujeme, �e peliv� t+ídíte, a �e se úastníte systému door to door. 
Lada Koublová 
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Odpadové okénko 
 

 
Kam s ním? To je o tu b��í& 

Dnes si posvítíme na baterie  
 

Pro baterie do koae nepatYí? 

Sb�rem baterií jednoznan� chráníme pYírodu 3 a to hned tYemi zposoby: 

 

PYíroda a jejich zdroje 

Pokud by baterie skonily v popelnici na sm�sný odpad, putovaly by na 
skládku nebo do spalovny. V obou pYípadech by se z nich uvolIovaly 
akodlivé látky, vetn� t��kých kovo, které zneiseují ovzduaí, podu, 
podzemní a povrchové vody. Tím, �e baterie odnáaíte na sb�rná 
místa, pYedcházíte t�mto akodlivým procesom, které se negativn� 
podepisují jak na pYírod�, tak na zdraví lidí i zvíYat. ZároveI umo�Iujete, 
�e baterie budou zpracovány a pYedány k recyklaci. 

 

Recyklace a druhotné suroviny 

T��ké kovy v bateriích jsou nekonen� recyklovatelné. Sb�rem baterií tak 
zároveI významn� pomáháme aetYit zdroje nerostných surovin, proto�e 
nemusíme �ivotní prostYedí zat��ovat dalaí t��bou. Recyklací baterií 
získáváme kovonosné suroviny, které nám jsou znovu k u�itku. 

Díky recyklaci jsme schopni ze 100 kilogramo baterií získat 74 kilogramo 
kovonosných surovin, které mo�eme vyu�ít napYíklad ve stavebnictví, dále 
pYi výrob� popelnic, sklokeramických desek, okapo, ale tYeba i aperko, 
hudebních nástrojo, kosmetiky a mnoha dalaích produkto.  

 

Sní�ení rizika vzniku po�áru 

V neposlední Yad� mo�e nesprávn� vyhozená baterie zkratovat, pYehYát se 
a zposobit po�ár. Sb�rem baterií tak rovn�� pYedcházíme a pomáháme 
sni�ovat riziko vzniku po�áru nebo dokonce i výbuchu. 

 

Kam tedy vybité baterie patYí? 

Sb�rné nádoby na vybité baterie najdete ve vestibulu obecního úYadu a ve 
akole. Kontejner na elektro odpad, který se nachází u obecního úYadu, 
kam patYí malé nefunkní elektrospotYebie s baterií, kterou z nich sami 
nevymontujete, tYeba elektrický kartáek, powerbanku i hraky, má 
samostatný otvor na vhazování baterií. A pokud si nejste jisti, zaneste 
vybitou baterku na sb�rný dvor.  

https://mapa.ecobat.cz/#/list
https://mapa.ecobat.cz/#/list
https://www.ecobat.cz/katalog/
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Víte, co to znamená?  

Tento grafický symbol mo�ete najít pYímo na bateriích, 
jejich obalech nebo naelektrozaYízeních, kterébaterie 
obsahují. Tento symbol vyjadYuje, �e vyhazování baterií do 
sb�rných nádob urených pro komunální odpad nebo do 
volné pYírody je pYísn� zakázáno.   

 

 
Z internetových zdrojo pro vás pYipravila Lada Koublová 
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Alej roku 2024 3 výsledky hlasování 

 
 

Do ankety Alej roku 2024 lidé, akoly, spolky, firmy, obce a m�sta nominovali 
59 alejí a stromoYadí.  
 
Ve 14. roníku ankety lidé poslali celkem 8 234 hlaso pro své oblíbené aleje 
nebo stromoYadí.   
 
Královnou mezi alejemi roku 2024 se stala Platanová alej u pivovaru  
v Protivín�. Je prost� nádherná,posu�te sami.  
 

 
Vít�zství platanové 
aleje doprovází íslo 
4, které symbolizuje 
stabilitu, rovnováhu, 
úkryt, ale i evoluci  
a tajemství. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V celkovém poYadí jsme se umístili na 37. míst� z 59 nominovaných. Za 
Liberecký kraj byly nominovány dv� aleje, bohu�el o jeden hlas nám regionální 
vít�zství uteklo. 
 
Vaem, kteYí si ud�lali as a hlas naaí aleji poslali, d�kujeme. Jste neuv�Yitelní. 
D�kujeme, �e d�láte n�co navíc a sdílíte s námi svou lásku k alejím a pYírod�. 
Vaae nadaení a anga�ovanost mají pro nás vaechny velký význam.  

HYeje nás pocit, �e jsme inspirací pro své okolí a motivujeme ostatní, aby se 
k ochran� a péi o stromy a pYírodu pYipojili.  Je dole�ité v lidech zvyaovat 
pov�domí o dole�itosti alejí jako pYírodního a kulturního d�dictví. Anketa 
podporuje péi, ochranu a obnovu alejí, které hrají klíovou roli v krajinné 
ekologii. 
 
 

Lada Koublová 

https://alejroku.cz/2024/platanova-alej-u-pivovaru-v-protivine-2
https://alejroku.cz/2024/platanova-alej-u-pivovaru-v-protivine-2
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akola Chuchelna 
 
Není to tak dlouho, co jsme v záYí vítali ve akole nové prvIáky a u� si od nás odnesli 
své první vysv�dení. Sice jen pololetní, ale i to je pro takového prvIáka, a hlavn� 
pro jeho rodie, velká v�c! SamozYejm� i staraí �áci pololetní vysv�dení více i 
mén� pro�ívají, ale u� jsou to mazáci a v�dí, jak to v takové akole chodí.  
V letoaním akolním roce se kantorský kolektiv skládá z t�chto leno: Mgr. Radmil 
Stínil (Yeditel akoly a tYídní uitel 1. a 2. roníku), Mgr. Martina Rosenbergová (tYídní 
uitelka 3. a 4. roníku) a Lucie Roárková (vychovatelka ve akolní dru�in� a uitelka 
výchov v 1. a 2. roníku). Dále k nám dojí�dí Mgr. Dana Dlabolová, která u nás 
vyuuje Anglický jazyk. Naai akolu v letoaním roce navat�vuje 32 �áko.  
I kdy� jsme malý kolektiv, sna�íme se, aby si d�ti od nás odnesly do �ivota ty 
správné základy, a aby m�ly na em stav�t ve svém dalaím vzd�lávání na jiných 
akolách. D�tství je velmi krátké �ivotní období, ale erpáme z n�j celý �ivot. Ve akole 
d�ti tráví velkou ást dne, a proto pro n� vymýalíme rozné aktivity, aby na akolu 
vzpomínaly jakona místo, kde jim bylo dobYe, kde se nauily potYebné znalosti  
a v�domosti do �ivota a kde se svými kamarády pro�ívaly plno zábavy a radosti.  
Hned v záYí zaali staraí �áci jezdit na plavecký výcvik. ekalo je deset lekcí 
v plaveckém bazénu v Jilemnici. Letos nás troaku potrápil autobus, ale nakonec jsme 
vae zvládli. PYi poslední lekci dostali vaichni plaváci tzv. MOKRÉ VYSV�DENÍ a doali 
jsme si za odm�nu na pizzu.  
Se staraími �áky jsme absolvovali výstup na Kozákov, kde pro n� bylo pYipraveno 
n�kolik stanoviae zam�Yených na prevenci na téma: Média, sociální sít� a mobilní 
telefony. D�ti plnily úkoly ve skupinách, a nakonec dostaly malou odm�nu. Akci 
poYádala Pedagogicko-psychologická poradna a speciáln� pedagogické centrum 
Semily. 
V Yíjnu za námi pYijeli dva skv�lí vtipní herci z Divadélka pro akoly se svým 
vystoupením Z Devatera pohádek podle Karla apka a zahráli nám 
loutkoherecké pYedstavení na motivy dvou pYíb�ho ze slavné kní�ky Devatero 
pohádek. Cílem pYedstavení je modern�jaí formou zprostYedkovat souasným d�tem 
povodní apkovu tvorbu, jeho laskavý humor a krásnou eatinu.  
N�kteYí naai �áci vystoupili s pYipraveným pásmem básniek a písniek na Vítání 
obánko. D�tem se vystoupení tak povedlo, �e i plaící miminka na chvíli pYestala 
plakat a zaposlouchala se do rytmu básniek a písniek.  
Naai akolu navatívila lektorka s programem Tonda Obal na cestách. Jednalo se  
o pojízdnou výstavu. Na akci se �áci dozv�d�li, jak, kam a pro se odpad tYídí a co se 
z n�j dále vyrábí. M�li mo�nost se podívat na vzorky recyklovaných materiálo. 
V listopadu jsme pak zazpívali u rozsvícení vánoního stromu na návsi. D�ti 
natrénovaly s panem Yeditelem krásné vánoní písniky a koledy a za doprovodu 
kytary vytvoYily skv�lou vánoní atmosféru.  
V prosinci jsme pro d�ti zorganizovali projektový den na téma Zvyky a tradice  
s paní zimou. Spolen� jsme si uvaYili vánoní pun, který jsme si pak v klidu vypili 
u pohádky Tonda, Slávka a kouzelné sv�tlo. Poté jsme d�ti vyslali na vánoní stezku 
akolou, kde ve skupinách plnily úkoly. Na konci se dozv�d�ly n�co o zimním 
slunovratu a dostaly sladkou odm�nu.  
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Poslední den pYed vánoními prázdninami jsme si ud�lali takové malé akolní 
Vánoce. Zkusili jsme si vánoní tradice, a to jak ty známé, jako je házení stYevícem, 
krájení jablka nebo lití olova (my jsme z bezpenostních dovodo pou�ili vosk), tak i ty 
mén� známé jako tYeba sedm hrneko. D�ti pYinesly od aikovných maminek plno 
dobrot a cukroví, a tak jsme si u�ili skv�lou hostinu, zazpívali jsme si vánoní koledy  
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a zahráli jsme si na Je�íaky. D�ti si mezi sebou daly dáreky a v radostné atmosféYe 
odcházely domo ekat na toho opravdového Je�íaka.  
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Zaátkem druhého pololetí jsme zaali jezdit do Semil bruslit na veYejné kluziat�. 
Vaechny d�ti, a to pYedevaím úplní zaáteníci, b�hem tYí lekcí ud�laly velký pokrok. 
Pokud to poasí dovolí, budeme jezdit ka�dé druhé úterý a� do bYezna.  
Se svým kytarovým vystoupením a pYednáakou na téma ,,Vaichni jsou u� 
v Mexiku< se nám pYijel pYedstavit pan Kaulfers. D�ti se dozv�d�ly n�co o historii 
hudby a nauily se nové písniky. 
}áci 3. a 4. roníku dostali mo�nost úastnit se v únoru týdenního ly�aYského 
výcviku, který probíhal na Kozákov� pod vedením zkuaených instruktoro z ly�aYské 
akoly. Bylo to skv�lé, d�ti si ly�ování moc u�ily a poasí vyalo ukázkové. Bohu�el jsme 
se ,,trefili< do období chYipky a tém�Y polovina �áko se nemohla úastnit, co� mrzelo 
nejen d�ti, ale i nás. Tak tYeba pYíatí rok ;-).  
Toto je jen výet z toho, co pro naae d�ti organizujeme a budeme v tom pokraovat  
i ve druhém pololetí.  
Krom� kulturních a sportovních akcí nabízí naae akola logopedickou péi. PYibývá d�tí 
s poruchami Yei a je potYeba se tímto tématem zabývat. To by vaak bylo na 
samostatný lánek.  
Ve akolní dru�in� trávíme as hlavn� v pohybu! Sout��íme v orientaních závodech, 
podnikáme procházky do pYírody a hrajeme venkovní hry. Na podzim jsme si krom� 
b�hání po hYiati pochutnali na vlastnorun� upeeném atrúdlu a tvoYili z keramiky. 
Halloween pYinesl straaidelnou zábavu a zima nás nezastavila, stav�li jsme sn�huláky, 
dovád�li ve sn�hu a nechyb�ly ani sportovní hry v t�locvin�. Krom� pohybu rádi 
tvoYíme, vyrábíme dekorace a u�íváme si spoleenské hry. Ka�dý den je plný energie 
a radosti!  
Mo�ná si n�kteYí z vás po pYetení tohoto lánku Yíkáte: ,,A uí se ty d�ti vobec 
n�kdy?< Nebojte se, uí! PrvIáci u� tou celá slova, skládají v�ty a poítají do 
deseti. Druháci doká�í íst, psát, sítat i odítat; tYeeáci u� um�jí skoro vaechna 
vyjmenovaná slova a násobilku zvládají, jako kdy� biem mrská a tvreáci, naai 
mazáci, ti u� se pomalu ale jist� pYipravují na pYestup do Semil. A to si pYedstavte, �e 
n�kteYí z nich si najdou jeat� as i na n�jaké to zlobení.  
 

,,akola je chrámem výchovy 3 a proto nejvíc nezbedností natropí d�ti ve akole.< 
(Mark Twain) 

 
PYejeme vaem nezbedom mnoho úsp�cho ve akole i v osobním �ivot�. 

 
Martina Rosenbergová a Lucie Roárková  
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Obecní knihovna Chuchelna 
 

Nové prostory a rostoucí zájem tenáYo 
 
Rok 2024 pYinesl pro knihovnu v Chucheln� velikou zm�nu. Po úsp�ané pYestavb� 
prostoru v budov� nového Obecního úYadu získala Obecní knihovna moderní  
a prostorn�jaí zázemí, ale zároveI zaznamenala i velký nárost návat�vníko  
a tenáYo. 
Za celý uplynulý rok se návat�vnost knihovny zvýaila více ne� dvojnásobn� 
v porovnání s pYedchozím rokem, co� je skv�lý výsledek. Celkem jsme za uplynulý 
rok vypojili více ne� 400 svazko, co� ukazuje, �e se knihovna stává stále 
populárn�jaí a vyhledávan�jaí institucí pro airokou veYejnost.  
V prob�hu roku knihovna obohatila svoj kni�ní fond o mnoho nových titulo, a to jak 
pro d�ti, tak i pro dosp�lé tenáYe. Celkem náa kni�ní fond ítá více jak 1500 kni�ních 
titulo. Díky nákupom, darom a spolupráci s regionálním fondem máme k dispozici 
airoký výb�r knih, které uspokojí rozné literární chut�.  
Pro ty, kteYí si cht�jí vybrat knihu pYedem, máme k dispozici náa online katalog, kde 
si mo�ete prohlédnout aktuální nabídku titulo. Krom� toho pYidáváme fotografie 
nových knih na náa Facebook (Obecní knihovna Chuchelna), kde nás mo�ete 
sledovat a být v�dy v obraze.  
Dobrou zprávou nejen pro tenáYe je, �e knihovna v Chucheln� je místem pro 
pojování knih, ale i centrem kultury a vzd�lávání. I na tento rok pro vás chystáme 
kulturní akce (cestovatelské besedy, výstavy atd.), o kterých vás budeme brzy 
informovat.  
Zveme tímto vaechny naae tenáYe i netenáYe, aby nás navatívili, pYiali si odpoinout 
od ka�dodenního shonu a u�ít si chvíle klidu. > 
Jsme tu pro vás ka�dé pond�lí v ase mezi 13. a 18. hodinou.  

Veronika Coufalová, knihovnice 
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CHUCHELENSKÉ PLESÁNÍ 2025 
 

Stalo se ji� novodobou tradicí, �e se v prvních m�sících ka�dého kalendáYního roku 
pravideln� vydáváme do naaí partnerské obce Chuchelná na Hluínsku, abychom na 
tamním Obecním plese tu�ili vzájemné vztahy 
Ani letos jsme pozvání Chuchelenských neodmítli, hodili se do gala a 17. ledna 
vyrazili do víru spoleenské zábavy. Na cestu do Chuchelné jsme se vypravili  
v mírném oslabení ji� v pátek dopoledne, abychom po n�kolika hodinách dorazili do 
cíle naaí cesty. Tak jako pYi ka�dé naaí návat�v� se nám dostalo srdeného pYivítání 
starostou obce Rudolfem Sn�hotou, kterému jsme jako pod�kování za pozvání hned 
v úvodu setkání pYedali symbolický dar 3 sklo od spolenosti Detesk. Poté u� jsme 
zamíYili do pYipraveného ubytovacího zaYízení do polských Krzanowic, které jsou od 
Chuchelné vzdáleny jen n�kolik málo kilometro. 
Plesová sezóna v Chuchelné a blízkém okolí je velmi bohatá a Obecní ples patYí  
k jejímu vrcholu. Ani tentokrát v programu plesu nechyb�lo n�kolik vystoupení 
profesionálních taneních páro, samozYejmostí bylo chutné oberstvení a bohatá 
tombola, do které jsme i my pYisp�li s dárky z naaeho regionu 3 kniha o architektuYe 
naaeho regionu, aperky s achátem z Kozákova, bi�uterie z Jablonce a hraky  
z Kovapu. 
Úastí na plese ale naae návat�va neskonila. Na druhý den nás ekala prohlídka  
v loIském roce dokoneného zrekonstruovaného zdravotního stYediska, kde se nyní 
nachází dv� zubní ordinace, gynekologická ordinace, ordinace d�tské lékaYky, 
lékárna, masá�e i kosmetický salon. V pYízemí pak naala své místo nová obecní 
knihovna. PYed ob�dem jsme stihli jeat� procházku po obci a jejím nejbli�aím okolí,  
a poté u� jsme se vydali na cestu domo. 
Co Yíci záv�rem? Do Chuchelné se ka�dý rok velmi rádi vracíme, mezi místními jsme 
navázali blízká pYátelství a v�dy rádi pYijímáme jejich upYímné pozvání na obecní 
akce. V�Yíme, �e Chuchelenatí to vnímají stejn� a t�aíme se na n� na obnoveném 
Obecním plese 14. bYezna u nás v Chucheln�. 
 

V prostorách zrekonstruované 
budovy naala své místo obecní 
knihovna. Ta je v souasnosti 
postupn� doplIována novými 

kni�ními tituly. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Prohlídka zubní ordinace 

 
Renata Coufalová 
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SPOLEENSKÁ KRONIKA 

 
}IVOTNÍ JUBILEA V PROSINCI 2024 V LEDNU A ÚNORU 2025:  

 
  

      89 let Ji0ina Ba�antová 
        Zde*ka Buriánková 
      87 let Mária Maraíková 
        Danuaka Burkertová 
      86 let Jani�ka Hajná 
      83 let Zde*ka Vajsová 
        Jana Coufalová 

81 let Alena Brádlová 
75 let Antonín Zelinka 

  Al�b ta Dole�al 
70 let Hana Richnáková 
  Karel Flekna 

  Jaroslav Michal 
65 let Ladislav Klu�ka 
  Vladimír Juska 

  V ra Maruaková 
  Hana Ko0ínková 
60 let Jitka Hlavová 
  Marcela Koucká 

50 let Eva aulcová 
  Roman apidlen 

  Petr Coufal 

  
 

 
 

 
Vaem jubilant8m p0ejeme pevné zdraví a mnoho at stí! 

 
 

""""""""""""""""""""""""""""""""'''''''''''''''''''''''''"""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""" 
Poznámka: Ve spoleenské rubrice jsou uveYejn�na pouze jubilea, narození, sIatky  
a výroí sIatko naaich obano pouze na základ� jejich písemného souhlasu 
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Kulturní komise 

 
 Podzimní akce, o jejich� plánování se 
zmínil ve své zpráv� z posledního loIského 
Chucheláku Vítek Coufal, prob�hly k naaí 
spokojenosti,  
a doufáme, i ke spokojenosti úastníko z Yad 
veYejnosti.  
 tení z kroniky lhotecké se uskutenilo 14. listopadu v sále Hostince  
u Kodro za úasti asi 25 pozorn� naslouchajících obyvatel Lhoty a Komárova. Úast 
byla v�taí, ne� bývá v Chucheln�, co� nás mile pYekvapilo.  
 Také tradiní pYedvánoní dílniky byly hojn� navatíveny. Naae lenky op�t 
vymyslely nové nám�ty na vyráb�ní, jako jsou napY. stromeky, ozdoby, vánoní 
skYítci, ale nejv�taí úsp�ch m�lo tradiní zdobení perníko. Po skonení jsme se 
rychle pYesunuli na náves, kde se ji� chystalo rozsvícení naaí ozdobené lípy. D�ti na 
rozdíl od minulých let tentokráte zazpívaly u stromu ji� osv�tleného, co� jsme 
zhodnotili jako lepaí variantu.  
 Vrcholem pYedvánoního d�ní pak byl vánoní koncert v Hostinci  
u Kodro, kde byla na popud pana MgA. Jana PaYíka provedena eská mae vánoní 
Jana Jakuba Ryby. Úinkujících bylo 30 3 muzikanti, výborní sólisté a sbor 3 vae pod 
vedením dirigentky paní Miriam N�mcové. Sál byl nabitý, atmosféra skv�lá a koncert 
jedním slovem nádherný, záv�rený potlesk nebral konce. 
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Zm�ny ve slo�ení kulturní komise 
 
 PYed Vánoci oznámili rezignaci tYi lenové komise vetn� pYedsedy Vítka 
Coufala, dále paní Hanka Huaková a Eva Prousková. Vaichni tYi uvedli osobní dovody. 
Vítek pYislíbil, �e s námi dokoní naplánované tení z kroniky a ani ob� odstupující 
lenky se nezYíkají pYípadné výpomoci pYi akcích, u kterých je potYeba více lidí. 
 V novém roce jsme se sealy my zbylé lenky 3 Marcela Koucká, Iveta Trnková, 
Tereza Strmisková a Ivana HeYmanová spolu s paní starostkou, abychom si Yekly, co  
a jak dál. Dohodly jsme se, �e budeme v práci pokraovat a v�tainu osv�dených 
aktivit zachováme. Ze svého stYedu jsme zvolili novou pYedsedkyni, kterou se stala 
Tereza Strmisková. Bylo tYeba nalézt nové leny, kteYí by se zapojili a pYípadn� 
pYinesli erstvé nápady. Nová pYedsedkyn� oslovila Lenku Seemanovou a Terezu 
Jelínkovou, ob� úast pYislíbily. 
  
 innost komise v novém roce  
 
 Hned v lednu se uskutenila cestovatelská beseda s promítáním fotografií, na 
které MUDr. Miroslav Holub seznámil publikum se svojí cestou po Singapuru  
a Malajsii. Tentokrát byla úast velmi hojná 3 asi 40 divákom se poYad velice líbil. 
 Podruhé jsme se sealy zaátkem února, abychom se pYipravily na to, co nás  
v nejbli�aí dob� eká: chceme pokraovat ve tení z kronik 3 chuchelské  
i lhotecké, pomo�eme s organizací obecního plesu dne 14. bYezna, pro d�ti se op�t 
uskutení Noc s Andersenem 3 zde pYislíbila vydatnou pomoc práv� Hanka Huaková, 
a také Pavla Wohlmuthová. Rovn�� poítáme i s naaí osv�denou velikononí cestou. 
V dubnu by m�lo na Lhot� v Hostinci u Kodro prob�hnout divadelní pYedstavení "Jak 
se nezbláznit" v podání leno PODIO Semily, na kv�ten je zásluhou paní starostky 
Evy Peatové zajiat�n jarní koncert v kapli sv. Antonína Paduánského 3 zahraje nám 
Yellow Duo. 
 Sledujte informaní kanály obce, abyste se o naaich akcích vas dozv�d�li,  
a my doufáme, �e se vae podaYí podle naaich pYedstav a k vaaí spokojenosti. 

Ivana HeYmanová 
Pod�kování 

Jménem skautského stYediska Varta Semily d�kujeme vedení obce za 
propojení prostoru obecní knihovny, kde jsme mohli na at�drý den 
rozdávat Betlémské sv�tlo.        Vít Coufal 
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PYEDVÁNONÍ DÍLNIKY V SOKOLOVN� 
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ROZSVÍCENÍ VÁNONÍHO STROMU 
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TYíkrálová sbírka v roce 2025 
 

Také tento rok jsme zapoali tYíkrálovým koledováním, které má vesm�s velice 
kladnou odezvu. V ned�li 5. ledna jsme se v 15 hodin vydali na cestu, která 
trvala p�t a pol hodiny a ítala 15 791 kroko. Zazpívali jsme u dvaaaedesáti 
domo. Novým králem se vedle Kuby Koanara stal jeho mladaí bratr David, 
který s námi staten� proael první úsek trasy Chuchelnou sm�rem k ZáhoYí. 
Sídliat�  
a Paluiny jsme obeali ji� jen ve dvou. Jak ji� bylo mnohokrát zdorazIováno, 
cílem sbírky není vybrat co nejvíc pen�z, ale pYinést po�ehnání do domu dárce. 
Doufáme, �e se nám tento zám�r daYí realizovat. Co se týe finanní stránky 
sbírky, bylo v naaí obci vybráno celkem 10 924 K. D�kujeme za to. TYíkrálová 
sbírka letos oslavila 25 let svého trvání a stala se tak nedílnou souástí 
novoroního d�ní. PYináaí �ivot a radost do ulic m�st a obcí a je dole�itým 
pYílivem dobré nálady v dob�, kdy se zdá, �e dovodo k optimismu ubývá. 
 

Za tým tYíkrálových koledníko  
aárka Ba�antová 

 
 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



33 
 

PROJEKT BALADY ESKÉHO RÁJE VÝTVARNÍKA PATRIKA RUTKOVSKÉHO 
UNIKÁTNÍM ZPoSOBEM PROPOJUJE VÝTVARNÉ UM�NÍ A HUDBU 

 Hudba v obrazech aneb obrazy v hudb� 3 jedinené propojení 
smyslového vnímání.Ka�dý z 24 obrazo, které nyní zaal tvoYit ve svém 
semilském ateliéru v prostorách FABRIKY 1861 výtvarník PATRIK RUTKOVSKÝ, 
vzniká ve vzájemném propojení se skladbami 12 rozných hudebníko. 
 Patrik Rutkovský (*1993) vystudoval Fakultu designu a um�ní Ladislava 
Sutnara na ZU v Plzni v ateliéru malby akademického malíYe Aleae Ogouna. Jeho 
díla se vyznaují barevností a jak autor sám Yíká, asto pracuje s intervencemi  
a nechává se inspirovat prostYedím, kde obraz vzniká (viz lánek SEV.EN NOVINY, 
Yíjen 2021). 
 Unikátní projekt "Balady eského ráje" propojuje výtvarné um�ní a hudbu 
inspirovanou krásou eského ráje. Výtvarník Patrik Rutkovský zahájil svoj ambiciózní 
projekt, jen� zahrnuje sérii 24 originálních obrazo a 24 hudebních skladeb, 
které budou postupn� odhalovány v prob�hu následujících 18 m�síco. 
 "Jeho díla jsou známa pro jejich expresivní sílu a schopnost komunikovat  
s divákem na mnoha úrovních. Rutkovský vyu�ívá barvu jako primární nástroj pro 
vyjádYení emocí a myalenek, co� je patrné v jeho diplomové práci "Lyric Color and 
Pinkshine", která byla pozd�ji transformována do Yady výstav. Patrik Rutkovský je 
pYíklad um�lce, který neustále hledá nové zposoby, jak rozaíYit hranice malby  
a vizuálního vyjádYení. Jeho díla jsou provokativní, zamýalející se nad realitou  
a fantazií, a zároveI nabízejí divákom prostor pro osobní interpretaci a zkuaenost," 
píae Martin Fry na svém blogumartinfryc.eu u pYíle�itosti vernisá�e výstavy 
"Ctnosti a neYesti" v Hospitalu Kuks v roce 2024. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Patrik Rutkovský 3 TROSKY 3 olej na plátn� 3 x 2 m 
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Zpráva velitele výjezdové jednotky hasio za rok 2024 
 
Vá�ení tenáYi Chucheláku, rok 2024 je za námi a já vás nyní obeznámím s aktivitou 
naaí výjezdové jednotky za uplynulý rok. 
 
Za rok 2024 jsme m�li 15 výjezdo rozného typu, které byly svolány Komunikaním  
a operaním stYediskem v Liberci. 4x se vyjí�d�lo k po�áru, 5x technická pomoc 3 
kam spadá napY. odstraIování stromo, likvidace obtí�ného hmyzu atd., 3x dopravní 
nehoda3 letecká a 2x záchrana osob a zvíYat z výaky. Pro zajímavost, nejvíce 
mimoYádných událostí v jeden den bylo 1. kv�tna, a to dv�, a mezi t�mito výjezdy 
jsme jeat� stihli asistovat i u sázení ovocné aleje na Lhot�. Kdy� to shrnu, tak podle 
statistiky výjezdy naaí jednotce ka�dý rok pYibývají, a tak se d�je i u okolních 
jednotek po�ární ochrany. 
Nejsou to ale jen výjezdy, které berou as naaim lenom jednotky. Ti musí být 
proakoleni na ka�dý typ zásahu, aby v�d�li, jak se správn� zachovat v kterékoliv 
situaci. Jako ka�dý rok prob�hlo akolení velitelo dru�stev na stanici HZS Jilemnice, 
kde pak jeat� prob�hlo v jiný termín akolení na motorovou pilu. Prob�hlo i n�kolik 
akolení leno jednotky, které provádí velitel jednotky. Velitel jednotky se Yídí 
vzd�lávacím plánem odborné pYípravy jednotek po�ární ochrany pro daný rok, který 
vyhlaauje Hasiský záchranný sbor Libereckého kraje. 
I letos jsme vyu�ili dotace a zakoupili jsme 4 nové zásahové helmy se svítilnou od 
firmy Rosenbauer, a na cisternu byly zakoupeny nové LED modroervené majáky  
a oran�ová LED alej3oran�ová sm�rovací sv�tla, jaké mají tYeba silniáYi, kdy� n�kde 
n�co d�lají, aby byli vid�t. 
Na �ádost vedení obce jednotka v období sucha n�kolikrát zalévala stromky ve 
Vejm�le a na Lhot�. Prob�hlo iat�ní propustko a také tYeba sb�r arotu. 
Pomáhali jsme obanom obce i s likvidací obtí�ného hmyzu, který je ohro�oval na 
zdraví. Na likvidaci obtí�ného hmyzu jsme speciáln� vybaveni, proto pokud by i vás 
v nadcházejícím roce tento druh hmyzu obt��oval, mo�ete se obrátit na velitele 
jednotky, nebo na vedení obce. 
V Yíjnu vyjela ást jednotky na taktické cviení do Smrí, které se týkalo dálkové 
dopravy vody. Cviení probíhalo v souinnosti s JSDH Semily Podmoklice, Slaná, 
Smrí, SDH Semily I, Bítouchov a Nouzov. 
Dostali jsme k u�ívání nové prostory pro jednotku, které se nachází v budov� 
bývalého obecního úYadu. Pomalinku, ale jist� se zde zabydlujeme a obrovské 
D�KUJEME patYí vedení naaí obce za vstYícnost a spolupráci. Opravdu si toho velice 
vá�íme, proto�e se nyní máme kde scházet, akolit se a utu�ovat kolektiv jednotky, 
co� je pro nás více ne� dole�ité.  
Na záv�r bych jeat� rád pod�koval lenom jednotky, kteYí ob�tují svoj as pYi 
výjezdech, akoleních a pYi dalaích pracích kolem jednotky, a to bez nároku na finanní 
odm�nu. Dále d�kuji jejich rodinám, které to s nimi zvládají, i kdy� si obas tu a tam 
n�kam odb�hnou. 
Jen pro zajímavost naai lenové v roce 2024 strávili prací kolem jednotky celkem 
237,5 brigádnických hodin, a to nepoítám as strávený u výjezdo. 
D�kuji vedení obce za veakerou podporu, vá�íme si toho a jsme tu pro vaechny 24/7. 

Velitel jednotky Lukáa Babka 
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Zpráva o bezpenostní situaci v katastru obce Chuchelna za rok 2024 

 V prvních dnech roku 2025 bylo na Obvodním odd�lení Policie eské republiky  
v Semilech provedeno vyhodnocení bezpenostní situace v katastru obce Chuchelna za 
uplynulý kalendáYní rok 2024.  
 V tomto období byly na území obce Chuchelna evidovány celkem dva trestné iny. 
V jednom pYípad� se jednalo o dopravní nehodu a v druhém pYípad� se jednalo  
o neoprávn�ný pYístup k bankovnímu útu 3 v této v�ci stále probíhá prov�Yování.  
 V katastru obce Chuchelna bylo evidováno 43 pYestupko, z nich se jednalo  
o 35 pYestupko v doprav�. 29 bylo vyYeaeno v pYíkazním Yízení a 6 pYestupko bylo po 
proaetYení oznámeno na pYísluaný odbor dopravy. Ve tyYech pYípadech byl Yeaen 
pYestupek proti majetku, avaak pYes veakerou snahu se nepodaYilo ustanovit konkrétní 
osobu pachatele. V jednom pYípad� se jednalo o pYestupek proti obanskému sou�ití a 
pachatelé tohoto pYestupku byli oznámeni k projednání na M�stský úYad v Semilech. Dále 
byly evidovány tYi pYestupky p�stování omamné a psychotropní látky, které byly vyYeaeny 
v pYíkazním Yízení.  
 Shora uvedené výsledky lze s ohledem na celkové d�ní ve spolenosti pova�ovat 
za pYíznivé, apelujeme vaak op�t na vaechny obany, aby byli ostra�ití ke svému, ale i k 
cizímu majetku.  
 Vyplatí se dbát zvýaené pozornosti voi cizím a podezYelým lidem, neboe práv� 
jejich kvalitní popis, pYípadn� zaznamenání registraní znaky jejich vozidel, nebo  
i jejich vyfotografování, je jednou z prvních a dole�itých informací, se kterými na míst� 
pracujeme.  
 V�taí rozvoj v oblasti informaních technologií s sebou také pYináaí dalaí a nová 
rizika, která nás mohou v kybernetickém prostYedí potkat. Setkáváme se se stále více 
pYípady páchaných v kyberprostoru, jedná se o podvody, kybernetické útoky  
a dalaí hrozby. Z tohoto dovodu je kybernetické kriminalit� v�nována stále v�taí 
pozornost.  
 Stále ast�ji se v kyberprostoru a to zejména na portálech jako jsou Bazoa, 
Sbazar i Marketplace setkáváme s tím, �e b�hem nákupu prodejce odeale odkaz na 
dopravní spolenost, kupující zde vyplní veakeré údaje k platební kart� a potvrdí push 
kód, který obdr�í prostYednictvím SMS zprávy pYípadn� prostYednictvím internetového 
bankovnictví. Díky tomuto následn� prodejce mo�e za u�ití t�chto údajo provád�t 
transakce ve prosp�ch libovolných úto. Opatrnosti a obezYetnosti v tomto prostYedí není 
nikdy dost, neboe nikdy nevíme, kdo se skuten� nachází na druhé stran� poítae. 
Proto je nezbytné si dostaten� prov�Yit, zda nakupujete, obchodujete nebo provádíte 
transakce u ov�Yených firem, na skutených internetových burzách apod.  
 Za kolektiv obvodního odd�lení bychom cht�li pod�kovat obanom obce 
Chuchelna za jejich pomoc pYi odhalování a objasIování pYestupko, trestných ino  
a jejich pachatelo. Také chceme vyjádYit velké pod�kování za ochotu a spolupráci 
pracovníkom Obecního úYadu a do roku 2025 pYejeme vaem obyvatelom obce pevné 
zdraví, mnoho �ivotních i profesních úsp�cho.  
       npor. Bc. JiYí Roárek, DiS., vedoucí odd�lení  
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Nové webové stránky: 
Vae, co potYebujete v�d�t  

o sociálních slu�bách  
na jednom míst�! 

 
Milí obané, máme pro vás skv�lou novinku! M�sto Semily spustilo zbrusu nové 
webové stránky, které vám usnadní pYístup ke vaem dole�itým informacím z oblasti 
sociálních slu�eb a pomoci. 

 
Co na webu najdete? 

" Sociální slu�by: PYehled dostupných slu�eb v území, od pée o seniory po 
podporu pro osoby se zdravotním posti�ením. 

" Odbor sociálních v�cí: Informace o innosti odboru vetn� kontakto na 
jednotlivé pracovníky. 

" OSPOD: Práce orgánu sociáln�-právní ochrany d�tí, vetn� u�itených rad 
pro rodie i d�ti, p�stouny a ostatní. 

" Pomoc v krizi: Kontakty na krizové linky, centra pomoci a tipy, kam se 
obrátit v t��kých chvílích. 

" Spolufinancování slu�eb: PYehled, jak obce na Semilsku pYispívají na 
fungování sociálních slu�eb. 
 

Jak web vznikl? 
 
ZYízení t�chto webových stránek je výsledkem po�adavko pracovních skupin 
Komunitního plánování, které dlouhodob� spolupracují na zlepaování 
dostupnosti a kvality sociálních slu�eb v naaem regionu. Vaae názory a potYeby 
byly vyslyaeny a pYetaveny do tohoto u�iteného nástroje. 
 
Pro to oceníte? 
 

" PYehlednost: Vaechny informace jsou na jednom míst�. 

" Aktuálnost: Stránky budou pravideln� aktualizovány. 

" Dostupnost: Mo�ete se na n� podívat kdykoli a odkudkoli. 

 

Adresa webu: 
 https://socialniportal.semily.cz 
 

Díky t�mto stránkám u� nemusíte slo�it� hledat informace na rozných místech, vae 
najdete snadno a rychle. 
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Podívejte se na nový web jeat� dnes a sdílejte tuto zprávu s t�mi, kterým by mohla 
pomoci.  
Pokud budete chtít na stránky pYidat informace o ubytovnách, slu�bách nebo klubech 
senioro ve vaaí obci, napiate mi a domluvíme se.  
PYípadné vaae nám�ty a pYipomínky zasílejte na mail machova@mu.semily.cz. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

mailto:machova@mu.semily.cz
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SOKOL ZIMNÍM LETEM 
 
Také vám ten as tak letí? Nedávno jsme slavili pYíchod 
nového roku a te� u� vymýalíme, s jakou prací na zahrad� 
zaneme a kdy vyrazíme na projí��ku na kole. Ale ne� to 
jaro úpln� pYivítáme, tak si pYipomeIme, co jsme d�lali 
b�hem zimy. 

 
SOKOLSKÝ PLES 

V sobotu 8. února jsme op�t po roce vpluli na parket za doprovodu sv��í kapely 
Futrál. Pozvali jsme je na náa ples ji� potYetí, tak�e jsme o nich ji� psali, ale mo�eme 
pYipomenout, �e se jedná o mladé muzikanty z okolí Semil, kteYí krom� standardních 
nástrojo jako je kytara, basa, bicí a klávesy hrají také na trubku, trombon, housle i 
akordeon. Jejich repertoár je velmi airoký, hrají skladby mnoha �ánro od eských  
i zahraniních autoro v aran�ích pro vaechny standardní i latinsko-americké tance. 

Parket se od zaátku plnil taneníky a prázdný byl a� k ránu, kdy� kapela odlo�ila 
nástroje. Hudbu, tanec a povídání s kamarády jsme prokládali výborným 

oberstvením, pivem, vínem a také polnoní tombolou. D�kujeme vaem, kteYí se 
naaeho plesu úastnili a tím nás podpoYili 3 vaak to ned�láme pro sebe, ale pro radost 
ostatních. 

 

SKI KOZÁKOV 
 

Zde pYedáváme slovo starostovi TJ Sokol Chuchelna Martinu Pitlovi: 
PYíprava na letoaní zimní sezonu zapoala s koncem 
léta a pokraovala a� do Vánoc. Oprava velké nádr�e 
na vodu (to se nás scházelo a� dvacet brigádníko), 
vým�na nových lo�isek na celém vleku, vým�na 
gará�ových vrat pro starou rolbu a dalaí pYípravné 
práce nám zabraly vaechny víkendy od léta do zimy. 
Také nás ekala dalaí výzva, a to nejen pracovní, ale 
také finanní. Investicí léta 2024 bylo poYízení tYí 
nových sn��ných tyí od firmy Bächler a koup� 
nového velkoobjemového kompresoru potYebného k 
výrob� sn�hu. Výkopové práce, betoná� patek pro 
tye, dále rozvod vzduchu k t�mto tyím ve spodní 
ásti skiareálu 3 to vae nám zabralo zbytek konce roku 
a první tlakové zkouaky prob�hly a� v polovin� 
prosince. 

A od té doby jsme marn� ekali na kozákovský mráz& Akoliv pYes celé vánoní svátky 
bylo v Chucheln� pYes noc i -9°C, tak na kopci byla teplota +4°C, prost� nemrzlo  
a nemrzlo. Takto se projevuje inverze, která postihla v�tainu skiareálo od Kozákova a� 
po Krkonoae. 
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Na pYelomu roku se ale konen� zaalo poasí umoudYovat a my mohli konen� 
dnem i nocí technicky zasn��ovat. Díky tomu nám zimní sezóna zaala v pátek 3. 1. 
2025.  

A od té doby se ly�aYský vlek nezastavil. Jeliko� nám svatý Petr nepYál v podob� 
pYírodního sn�hu (do této doby sn��ilo za celou zimu pouze 3 dny), museli se 

návat�vníci spokojit pouze s prostYední sjezdovkou. Skiareál máme zam�Yený hlavn� 
na rodiny s d�tmi, a proto se sna�íme v�tainu areálu pYizposobovat práv� d�tem. 
Toto se nám vrací v podob� kladných recenzí od v�tainy návat�vníko a zvýrazn�ní naaí 
krásné obce Chuchelna v jejich pov�domí. Navíc se od pond�lí 6. 1. na kozákovské 
stráni op�t zaalo s uením t�ch nejmenaích z mateYských akolek od Malé Skály a� po 
Jiín, jako je tomu ji� mnoho sezón. 
Za sebou (ale hlavn� pYed sebou) máme spoustu práce v podob� nepoítaných 
brigádnických hodin, kterým ob�tujeme ka�dý kousek ze svého víkendu místo výletu  
s rodinou. Tímto chci vaem op�t velice pod�kovat, a pokud se k nám chce kdokoliv  
z obyvatel obce pYidat, budeme jenom rádi za ka�dou pomocnou ruku. 
Mezitím jsme stihli v sobotu 18. ledna spolupoYádat ji� 5. roník snowboardového 
kamarádského závodu Koza 2025 (aneb >závod pole, lesy, háj<), kterého se zúastnili 
závodníci z celé republiky, a ve tvrtek 30. ledna tradiní d�tské Zákuskové závody, 
op�t veerní, tedy pod um�lým osv�tlením. Ob� tyto akce se velice povedly a m�ly 
vysokou úast, ka�dý závod m�l zhruba 65 závodníko. 
Budeme doufat, �e a� budete íst tyto Yádky, tak nás stále najdete ka�dý den na 
kopci, jak pYináaíme radost vaem návat�vníkom, jak d�tem a rodiom z Chuchelny, tak  
i pYespolním. 
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A nyní se jeat� vrátíme k Zákuskovým závodom z pohledu rodie dvou malých 
závodníko: 
>Ve tvrtek 30. ledna se uskutenily tradiní zákuskové závody v obYím slalomu. 
Prob�hly pod um�lým osv�tlením, jako ve sv�tovém poháru. Úast byla hojná, a proto 
se závod protáhl do pozdních hodin. Nikomu to vaak nevadilo, neboe v pátek byly 
pololetní prázdniny. Jelo se dvoukolov� a zapoítával se lepaí as. Na startu se objevili  
i ti nejmenaí, kteYí se narodili po roce 2020. Vaichni závodníci a závodnice podali skv�lé 
výkony, soupeYili s asomírou a svahem. Navzájem se podporovali a v cíli panovala 
skv�lá atmosféra. Rodie netrp�liv� oekávali pYíjezd svých potomko a povzbuzovali 
je. Vyhráli vaichni, kteYí se zúastnili a odm�nou pro ka�dého byl diplom, výtený 
zákusek a skv�lý zá�itek.Velké díky patYí vaem, kdo se zaslou�ili a vypomohli  

s poYádáním závodo.< Lenka Seemanová 

Takto to asto vypadalo na kopci b�hem noci& 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 & a takto b�hem dne: 
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CVIENÍ D�TÍ 

Naae nejhojn�ji navat�vované cviení je jednoznan� to pro ty nejmladaí. Co vaechno 
d�lají a jak se jim ve cviení daYí popisují Hanka Huaková a Pavla Wolhmuthová, které 
se d�tem ka�dý tvrtek v�nují: 

Vaestranné cviení pro pYedakolní d�ti ve v�ku 3 3 6 let 

Ka�dý tvrtek od 16:00 3 17:00 poYádáme v naaí sokolovn� vaestranné cviení pro 
d�ti ve v�ku 3 3 6 let. Naae lekce jsou navr�eny tak, aby rozvíjely airokou akálu 
dovedností a podporovaly zdravý �ivotní styl u naaich nejmenaích. 

V prob�hu hodiny se d�ti seznámí s roznými pohybovými aktivitami, které jim 
pomáhají zlepaovat koordinaci, rovnováhu a sílu. Ka�dé cviení je peliv� pYipraveno 
tak, aby bylo zábavné a zároveI podporovalo fyzický a sociální rozvoj d�tí. 

Letos jsme poYídili velké mno�ství nových cviebních pomocek (napY. gumové disky, 
nízké ku�ely, pYeká�ková dráha,&), díky kterým je cviení více rozmanité a zajímavé 
pro d�ti. T�mito pomockami d�ti lépe rozvíjejí své dovednosti a u�ívají si pohybové 
aktivity jeat� více. Dbáme na to, aby se d�ti b�hem cviení cítily dobYe a m�ly radost  
z pohybu. Cviení je pYizposobeno tak, aby si ka�dé dít� pYialo na své a m�lo mo�nost 
rozvíjet své schopnosti. 

Jednou z hlavních priorit naaeho cviení je vytváYení pozitivního vztahu k pohybu  
a sportu. Naaím cílem je, aby si d�ti odnáaely nejen nové dovednosti, ale také zá�itky  
a pYátelství, která je budou provázet po celý �ivot. 

Cviení nejmenaích sokolíko 

Jak to tak n�kdy bývá, �e vás n�které nouzové situace pYivedou ke skv�lým 
myalenkám a poinom. Díky velkému zájmu o cviení malých d�tí jsme se v dubnu 
loIského roku rozhodly rozd�lit sokolské cviení na: 

"pYedakolní d�ti3 cviení bez rodio ka�dý tvrtek od 16h (4 36let) 

"batolátka 3 cviení s rodii, ka�dý tvrtek od 17h (1,5 3 3roky) 

Prvními lekcemi jsme se t�aily velkému zájmu o cviení t�ch nejmenaích, skupina 
ítala  
8 d�tí a nás to utvrdilo v tom, �e cviení má smysl a d�ti baví. Od záYí jsme oficiáln� 
zaYadily cviení do nabídky sokolského cviení. 

Formou básniek, písniek a jednoduchých her rozvíjíme u d�tí základní pohybové 
dovednosti, chozi, b�h, lezení, aplh, skok,& ale i vystoupení z jejich komfortní zóny, 
pYekonání strachu, zábran, stresu, rozvíjíme spolupráci, koordinaci v prostoru  
a klademe doraz na základní pravidla. Vae v pYátelském, veselém a hravém duchu. 
Aby bylo cviení zábavné a pYizposobené t�m nejmladaím, bylo zapotYebí dokoupit 
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drobné pomocky, náiní. D�kujeme vedení Sokola, �e nebylo skoupé na finanní 
prostYedky. 

Práce s t�mi nejmenaími má rozhodn� smysl. Vaak nyní skupinka batolátek ítá 
krásných 17 d�tí! Posu�te sami, sokolovna praská ve avech. Nás moc t�aí zájem d�tí  
i vás rodio, kteYí jste ochotni v�novat as, být vzor pro d�ti a mít chue navrátit se do 
d�tských hravých let. 

Vzhledem k velkému zájmu o batolecí cviení, se budeme t�ait na nové pYíchozí a� od 
záYí 2025. 

D�kujeme vaem za pYízeI a za kladný vztah k pohybu. 
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PLÁNOVANÉ AKCE 

Výroní schoze Sokola 3 termín bude upYesn�n 

Divadelní pYedstavení 3 v sobotu 12. dubna k nám zavítá divadelní spolek Jirásek  

z Rokytnice nad Jizerou se svým pYedstavením >Past na osam�lého mu�e<. O em tato 
hra vypráví? 

>Daniel Corban �ijící v horské 
chat� ohlásí zmizení man�elky. 
Místní komisaY o jeho verzi 
pochybuje, nicmén� mu v hlav� 
stále bliká malý alarmující 

majáek a d�lá maximum, aby 
mladého mu�e uklidnil. Poté, co 
se objeví �ena tvrdící, �e je 
Danielova man�elka, zaíná 
absurdní souboj, ve kterém 

Daniel vystupuje ím dál víc jako 
psychicky zdeptaný lov�k. Celý 
koloto událostí vrcholí 
pYekvapivým rozuzlením celé 
zápletky. Velice napínavý pYíb�h  
s detektivní zápletkou protkaný 

komickými situacemi.< 

 

 

 

 

Májový pochod 3 v sobotu 3. kv�tna si projdeme tradiní trasu Chuchelna 3 Rotatejn 
3 Dolánky, krásné poasí objednáno, tak poj�te s námi! 

Chuchelská poue 3 ta se bude konat sice a� 7. ervna, ale ji� od dubna se my �eny 
budeme op�t scházet v sokolovn� a pYipravovat na poue rozné výrobky, zejména ro�e 
do stYelnice.  Zveme mezi nás vaechny �eny i holky, ka�dá ruka se hodí a navíc je 
v�dycky veselo  

3. kv�tna si Chuchelna pYipomene 80. výroí konce 2. sv�tové války 3 ano, ozbrojené 

povstání echo proti nacistickým okupantom se nerozhoYelo 5. kv�tna 1945 v Praze, 
ale u� o dva dny dYíve v Chucheln�. Zamýalíme uspoYádat k tomuto výroí besedu, 
bli�aí informace vas zveYejníme. 
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A na následujících Yádcích pYedáváme slovo aárce Ba�antové, která nám pYipomene 
dalaí ást sokolské historie z naaí obce: 

 

Sokolové a sokolovna v druhé polovin� osmdesátých let 

PYedsedou t�lovýchovné jednoty Sokol se v té dob� stal JiYí Machaný (od roku 1986)  
a místopYedsedou Tomáa aimek, kterého v roce 1988 ve funkci vystYídal Bohumil 
Kruník. Náelníkem byl Jaromír Coufal a náelnicí Iva Koucká. Kulturní komisi tvoYili 
Josef Ba�ant, JiYí KoYínek a Dagmar Maaková. Zajímavou událostí v roce 1986 byla jist� 
beseda  

s úastníkem Rallye PaYí� 3 Dakar Josefem Brzobohatým, který promítl diapozitivy i 

film  

z této presti�ní kamionové sout��e. V roce 1986 prob�hl 11. roník tradiního 
májového pochodu, jeho� se zúastnilo rekordních 120 výletníko. Byly poYádány 
zájezdy do Národního divadla a do Nové scény Národního divadla v Praze, do Kutné 

Hory nebo do Kolína. Z ka�doroní výroní Yei starosty chuchelského Sokola vyplývá, 
�e pon�kud upadala úroveI tradiních zábav; dokonce prob�hl pokus uskutenit 
zábavu bez epování piva, co� se neosv�dilo, jeliko� úast byla mizivá. Nakonec byly 
zábavy omezeny pouze na sokolský ples a na poutní a posvícenskou zábavu. Nadále 

probíhalo zvelebování vleku, a v letních m�sících bylo provozováno koupaliat�. V roce 
1989 oslavila sokolovna 60 let od svého postavení. Oslavy se konaly 27. 5. 1989 3 

k poslechu a tanci tehdy hrála místní dechová kapela Kulat�nka. Z této slavnosti vám 
zde pYedkládáme Yadu fotografií, které se naat�stí v hojné míYe zachovaly. 

 

 

Na první fotografii pYedává místostarosta Sokola Bohumil Kruník kv�tiny Marii Plívové  
a Josefu Plívovi nejst., vedle nich v zákrytu sedí V�ra aimková 3 Plívová. 

Druhá fotografie zprostYedkovává celkový záb�r vyzdobené sokolovny. 
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Na tYetím snímku pYedává Bohumil Kruník kv�tiny BYetislavovi Plívovi a JiYímu Machanému 
nejst.Na tvrtém snímku vidíme dalaí ocen�né inovníky Sokola: Zdenika Kylouaková 3 

ob�tavá a milá cviitelka d�vat; Milka Kadlecová 3 výborná ochotnická hereka, man�elka 
starosty Sokola v letech 1954 3 1960, B. Kadlece. 

Pátý a aestý snímek z oslav 60. výroí postavení sokolovny zastihuje Bohumila Kruníka 
gratulujícího Marii aimkové a JindYichovi KováYovi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na sedmém snímku vidíme tehdejaího starostu chuchelského Sokola JiYího Machaného  
s Ladislavem KoYínkem a Jarmilou KoYínkovou.Osmý záb�r zachytil JiYího aimka, Frantiaka 
Kadlece, Ivu Ba�antovou3 Brodskou, Bohumila Kruníka a JiYího Machaného. 
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Na devátém snímku vidíme JiYího aimka, Frantiaka Kadlece, Ivu Ba�antovou 3 Brodskou  

a JiYího Machaného.Desátá fotografie zachycuje starostu Sokola potYásajícího rukou 
Zdenice Kylouakové, vedle stojí Emilie Kadlecová a Iva Ba�antová 3 Brodská. 

 

 
Jedenáctý snímek ukazuje celkovou atmosféru v sále a na dvanáctém hovoYí Marie Plívová 3 

tajemnice TJ Sokol Chuchelna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Souástí oslav byly také výstavní panely, jak vidíme na tYináctém snímku. trnáctý záb�r pak 
zachycuje akademii pYedvedenou v rámci oslav, zde konkrétn� dává chlapcom záchranu JiYí 
Machaný. 
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Na patnáctém a aestnáctém snímku vidíme skok pYes avédskou bednu, kde mladaí chlapce 
jistí Jaromír Coufal. 

 
Na sedmnácté a osmnácté fotografii cvií mladaí a staraí �ákyn� 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Devatenáctá a dvacátá fotografie zachycuje mladaí �áky a jejich cviitele Jaromíra Coufala. 
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A nakonec mladaí �ákyn� a �eny. 
 

aárka Ba�antová 

 

 

Snad vám ud�laly tyto vzpomínkové fotografie radost, pYejeme vám krásné jarní dny  
a tu�me se! 

Za Sokol sestry Magdalena Ceé, Jana Vocelková a Markéta Tomaová 
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